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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 6. března 2025 

UKPF/139009/2025 

Zápis ze 19. zasedání Akademického senátu Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

konaného dne 6. března 2025 

Přítomni:  Beran, Hurychová, Kudrna, Richter, Říha, Sedláček, Sobotka, Staša, Urban, Brída, 

Gangur, Chmela, Linzer, Milichovský, Nedzbala, Stoilov, Vítovec, Vráblíková, 

Wenkeová 

Omluveni:  Šustek (sledoval on-line), Vyskočilová 

Hosté:  Boháč, Elischer, Hájek, Honusková, Chromá, Sojka 

Zasedání, které se konalo v prezenční formě v místnosti č. 117, zahájil kol. dr. Staša. Konstatoval, že 

senát je usnášeníschopný, neboť je přítomno alespoň 6 akademických pracovníků a alespoň 5 

studentů. 

Kol. dr. Staša dále uvedl, že do návrhu zápisu z 18. zasedání AS PF UK byly zapracovány došlé 

připomínky. Další připomínky nikdo nevznesl. Zápis z 18. zasedání AS PF UK byl schválen tichým 

souhlasem. 

Kol. dr. Staša seznámil členy AS PF UK s navrženým programem 19. zasedání AS PF UK. 

Navržený program 19. zasedání AS PF UK: 

1. Sdělení děkana a informace z AS UK  

2. Plán realizace strategického záměru fakulty na rok 2025  

3. Podmínky pro přijetí ke studiu do magisterského studijního programu Právo a právní 

věda pro AR 2026/2027 

4. Vyjádření ke jmenování vedoucího katedry 

5. Vyjádření ke jmenování vedoucího centra 

6. Informace děkana o výši mezd a odměn členek a členů kolegia děkana PF UK za rok 

2024  

7. Různé 

Program byl jednomyslně schválen. 
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Kol. dr. Staša dále sdělil, že je nutné ustanovit komisi pro tajné hlasování k bodům č. 4 a 5. Do 

komise pro tajné hlasování byli nominováni kol. dr. Sobotka, kol. dr. Gangur a kol. Stoilov. 

Usnesení č. 19/1: 

„AS PF UK ustanovuje komisi pro tajné hlasování ve složení kol. dr. Sobotka, kol. dr. Gangur 

a kol. Stoilov.” 

(16 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

1. Sdělení děkana a informace z AS UK 

Kol. dr. Staša na úvod tohoto bodu předal slovo prof. Boháčovi, který rozdělil své úvodní slovo do 7 

bodů, ve kterých AS PF UK seznámil s následujícím:  

- V prvním bodu informoval, že v rámci investiční akce fasáda a okna byla jako dodavatel opět 

vybrána společnost Chládek & Tintěra. Proti rozhodnutí o výběru dodavatele nebyly podány 

žádné námitky. Proběhlo již první jednání se zástupci zhotovitele. Dokumentace investiční 

akce bude muset být nyní schválena na Kolegiu rektorky, EK AS UK, AS UK,  Správní radě 

UK a MŠMT. Po schválení dokumentace bude možné přistoupit k podpisu smlouvy o dílo. 

Stavba by měla být zahájena v druhé půlce dubna tohoto roku. Zároveň upozornil, že je nutné 

investiční akci dokončit do konce roku 2026 z důvodu časového omezení poskytnutí dotace od 

MŠMT. V důsledku stihnutí termínu dokončení se může měnit harmonogram akademického 

roku. Prioritu budou mít státní závěrečné zkoušky, klauzurní práce, výuka a kontroly studia 

povinných předmětů akonference ELU. 

- V dalším bodu uvedl, že byl tento týden  uzavřen rozpočtový rok 2024. Nyní se proto může 

naplno probíhat příprava rozpočtu pro rok 2025. V rámci hospodaření za rok 2024 bylo 

dosaženo kladného výsledku zhruba ve výši 1 milionu Kč. Dále bylo převedeno 13 milionů 

Kč do fondu provozních prostředků. Reálný výsledek hospodaření je tak zisk ve výši 2 

milionů Kč, neboť 12 miliónů Kč převedených do fondu provozních prostředků je dodatečný 

příspěvek F na kohezi a excelenci. Stipendijní fond dosáhl letos výdajů ve výši 18,1 milionu 

Kč, což je nižší částka, než bylo očekáváno. Důvodem nižších výdajů stipendijního fondu je 

nečerpání stipendií na Erasmus, neboť byla hrazena rektorátem. Příjmy stipendijního fondu 

byly oproti plánovaným o 1,7 milionu Kč vyšší, a proto stipendijní fond dosáhl v roce 2024 

zisku ve výši 3,6 milionu Kč. Zisk ze stipendijního fondu bude využit na financování 

doktorského studijního příjmu a doktorského stipendia. Plánuje se také vydat opatření děkana 

týkající se externích grantů a jejich nepřímých nákladů. 

- V třetím bodu informoval o jmenování nové vedoucí Oddělení komunikace paní Petry 

Sojkové Machoňové. Dále bude nově na Oddělení pro vědu, výzkum a edici vykonávat pozici 

vedoucí Ing. Bednáriková místo dr. Šrejberové, která na vlastní žádost ukončila své působení 

na fakultě.  

- Dále prof. Boháč zmínil, že novela zákona o vysokých školách vyšla ve Sbírce zákonů 

a nabyla účinnosti 1. března 2025. Jedna ze zavedených změn se týká zkrácení odvolací lhůty 

z 30 na 15 dní. Informoval také o proběhlé diskusi na Rozšířeném kolegiu rektorky týkající se 

výše doktorandských stipendií pro stávající doktorandy, minimální výše stipendia bude od 

příštího akademického roku 17 500 Kč. Dále Koordinační rada doktorských studijních 

programů projednala rozdělení doktorandů podle formy studia, které projednávalo AS PF UK 

na svém předchozím zasedání. Přítomen byl i prorektor prof. Krištoufek, který se současným 

nastavením rozdělení doktorandů souhlasil. Prof. Boháč také prezentoval v rámci koordinační 
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rady garantům studijních programů aktuální studijní úspěšnost studijních programů. U 

doktorských studijních programů došlo k nárůstu graduation rate, což se do budoucna 

pozitivně promítne do výše poskytovaných finančních prostředků. V rámci rektorátu se také 

diskutuje počet doktorandů vedených jedním školitelem. Osobně by preferoval 5 interních 

doktorandů a dalších 5 externích na jednoho školitele. 

- V pátém bodu uvedl, že byl vytvořen příběh fakulty za rok 2024, který je k dispozici na 

intranetu. 

- V dalším bodu poděkoval akademikům a studujícím za účast a podporu Dne otevřených dveří 

PF UK a také poděkoval za konání akce na podporu Ukrajiny „Sousto proti agresi“. 

Informoval také o plánovaném Sjezdu českých právníků 2025, který se uskuteční ve dnech 14. 

a 15. května 2025. Fakulta bude mít na sjezdu své zástupce prostřednictvím Asociace 

právnických fakult.  

- V posledním bodu informoval o místu konání nadcházejícího výjezdního zasedání AS PF UK. 

Kol. dr. Říha informoval AS PF UK o dění na úrovni AS UK. Informoval o volebním zasedání 

AS UK, na kterém byl kol. dr. Staša zvolen předsedou AS UK. Následující zasedání AS UK se 

týkalo komunikace kauzy ohledně odměn rektorátu. AS UK označil působení dr. Slámy za 

ohrožující dobré jméno univerzity. Vedení univerzity na základě zjištění kontrolní komise podalo 

trestní oznámení . Kol. Linzer doplnil, že jedno z přijatých usnesení AS UK se týkalo vyžádání si 

provedení forenzního auditu komplexního hospodářství rektorátu. Dále kol. dr. Říha informoval 

o odvolání děkana Katolické teologické fakulty v souvislosti s úsporami a děním na fakultě. 

Zmínil také plánovanou rozsáhnou novelizaci vnitřních předpisů. Kol. Linzer uvedl, že se budou 

novelizovat veškeré existující vnitřní předpisy najednou a současné plány proto označil za 

nešťastné.  

Kol. doc. Sedláček informoval o konání 4. sněmu rady vysokých škol. Sněm byl zaměřen na 

legislativní změny a financování vysokých škol. Významným hostem sněmu byl prezident Petr 

Pavel, který vyjádřil podporu pro akademickou autonomii a upozornil na nutnost stabilizovaní 

financování vysokého školství. Dalším hostem byl také ministr školství Mikuláš Bek, který 

hovořil o financování vysokého školství.  

Kol. dr. Staša otevřel rozpravu, ve které se kol. dr. Gangur dotazoval na novelizované opatření 

děkana, které ustanovuje podklady pro zahájení habilitačního řízení. Prof. Boháč uvedl, že 

opatření rektorky upravující podrobnosti pro habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem 

nabude účinnosti dne 31. března 2025 a do této doby se nestihne projednat navazující fakultní 

opatření. Opatření plánuje prodiskutovat do letních prázdnin na Vědecké radě PF UK a rovněž na 

zasedání AS PF UK. Předpis se připravoval více než 2 roky a několikrát se zásadním způsobem 

měnil a vstoupil v platnost až v půlce února tohoto roku. Prof. Beran pogratuloval dr. Stašovi za 

obhájení pozice předsedy AS UK. Dále se dotazoval na důvod změny studijního zkušebního řádu. 

Kol. dr. Staša reagoval, že důvodem byla formálně novela vysokoškolského zákona, ale 

dlouhodobě se změna týká sjednocování předpisů. Dále kol. Wenkeová informovala, že v rámci 

akce na podporu Ukrajiny „Sousto proti agresi“ byla vybrána částka přes 40 tis. Kč. 

2. Plán realizace strategického záměru fakulty na rok 2025 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil 5 hlavních priorit roku 

2025. Jedná se o investiční akci fasáda a okna, implementaci reformy doktorského studia, akreditaci 

anglického navazujícího magisterského studijního programu, vyrovnaný rozpočet pro rok 2025 
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s ohledem na sjednocení mzdových tarifů na univerzitě a přípravu Strategického záměru fakulty na 

roky 2026 až 2030. 

Usnesení č. 19/2: 

„Akademický senát schvaluje Plán realizace strategického záměru fakulty na rok 2025.” 

(17 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

3. Podmínky pro přijetí ke studiu do magisterského studijního programu Právo a právní věda 

pro AR 2026/2027 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil hlavní body podmínek 

pro přijetí ke studiu do magisterského studijního programu. Je zachován počet přijímaných studentů ve 

výši 750 a došlo ke zrušení přijetí skrze program CŽV, protože letos nebude program CŽV otevřen. 

Došlo také ke zvýšení procenta v části A odst. 7, kde je nyní nově 94 % místo 90 %. Další změna se 

týká snížení počtu let pro uznání a bonifikaci za jazykové certifikáty ze 7 na 4 roky. Byla také 

vypuštěna specifická modifikace přijímacího řízení formou ústní zkoušky, které budou nově 

zajišťovány společností SCIO. Kol. dr. Staša otevřel rozpravu, ve které se kol. Stoilov dotazoval na 

důvod snížení počtu let pro uznání jazykových certifikátů. Zmínil, že většina studentů předkládá pro 

uznání jazykové certifikáty, které mají neomezenou platnost a pro uznání takového certifikátu budou 

muset proces splnění opět opakovat. Doc. Chromá reagovala, že snížení počtu let pro uznání bylo 

zavedeno na základě rozsáhlé rešerše jazykových certifikátů a velká většina jazykových certifikátů 

předkládaných studenty není starší než 3 roky. Na zahraničních univerzitách platí jazykové certifikáty 

zpravidla maximálně 2 roky. Většina nyní předkládaných jazykových certifikátů má omezenou 

platnost na 2 nebo 3 roky. Důvodem snížení počtu let je také zkušenost, že čím starší jazykový 

certifikát je, tím jsou schopnosti studentů ovládat cizí jazyk omezenější. Vzhledem k zavádění nových 

cizojazyčných předmětů považuje změnu za relevantní. Kol. Wenkeová uvedla, že snížení počtu let 

pro uznávání může pro studenty představovat značný náklad z důvodu opakování již získaného 

jazykového certifikátu a podporovala by zachování delší doby pro uznávání jazykových certifikátů. 

Následně se kol. doc. Kudrna dotazoval, zda důsledkem neotevření programu CŽV nepřijde fakulta 

o významnou část příjmů. Prof. Boháč reagoval, že v současné době sice fakulta přijde o příjmy 

z programu CŽV, ale do budoucna fakulta získá více peněžních prostředků na základě většího počtu 

přijatých studentů ve standartním přijímacím řízení než z programu CŽV. Studující přijatí na základě 

standardního přijímacího řízení se zohledňují v rámci ukazatele A a mají lepší studijní úspěšnost než 

studující CŽV. Dále se prof. Beran dotazoval, zda se pravidelně daří plně naplňovat stanovený 

maximální počet přijímaných studentů. Prof. Boháč informoval, že na základě zavedení systému 

snižování bodové hranice pro přijetí se počet studentů daří téměř plně naplňovat. Kol. doc. Kudrna 

uvedl ještě k programu CŽV, že ve skupině CŽV studentů se pravidelně objevovalo 10 až 15 

vynikajících studentů, kterým mohlo standartní přijímací řízení prostřednictvím SCIO testů 

nevyhovovat, i přes jejich vynikající studijní předpoklady. Prof. Boháč reagoval, že na základě 

statistik programu CŽV se jedná spíše o výjimky a zároveň tento program také určitým způsobem 

narušoval rovnost přijímacího řízení. Současné přijímací řízení nastavuje rovné a eticky 

neproblematické podmínky pro všechny. Kol. Linzer uvedl, že SCIO testy nepovažuje za nejlepší 

formu přijímacího řízení, ale v současné době není k dispozici žádná jiná alternativa. Změna 

přijímacího řízení by představovala obrovskou administrativní zátěž. Kol. dr. Říha doplnil, že příjmy 

z programu ČZV byly pro fakulty příjmy, které nepodléhaly žádnému omezení. Příjmy za běžné 

studenty jsou ve formě dotace, která má určité omezení na formu využití finančních prostředků. 
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Usnesení č. 19/3: 

„AS PF UK schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu do magisterského studijního programu 

Právo a právní věda pro akademický rok 2026/27.” 

(16 pro, 0 proti, 1 zdrž.) 

4. Vyjádření ke jmenování vedoucího katedry 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil návrh na jmenování 

vedoucího Katedry občanského práva. Prof. Elischer je navrhován na období od 1. června 2025 do 

31. května 2028. Prof. Elischer vedl úspěšně Katedru občanského práva poslední 3 roky a obstál 

v úkolech jako je enormní výukové zatížení katedry a zavedení písemných státních závěrečných 

zkoušek. Následně prof. Elischer představil koncepci vedení katedry na následující 3 roky. Katedra 

občanského práva garantuje výuku 8 semestrů povinného základu (OPH + OPP), s čímž souvisí velké 

vytížení katedry i z hlediska examinace studentů. Do budoucna chce zavést nové PVP zaměřené na 

praktickou stránku práva v podobě sepisování soudních podání (procesní podání v praxi) a simulované 

soudní jednání, protože  po odchodu dr. B. Dvořáka, který je vyučoval, to studentům chybí. 

U písemných státních závěrečných se katedra snaží vždy zadat jednoznačné zadání a na nový koncept 

se postupně adaptuje. V současné době dosahuje úspěšnost studentů písemné části státní závěrečné 

zkoušky z občanského práva 88 % až 92 %. Každý rok se obhajuje na katedře zhruba 80 diplomových, 

20 rigorózních a 10 disertačních prací. Dále katedra připravila praktikum z občanského práva 

hmotného a občanského práva procesního. Plánuje se také vydat praktikum klauzurních prací, které 

lze využít i pro účely přípravy na písemnou státní závěrečnou zkoušku. V rámci připravovaného 

anglického studijního programu bude katedra garantovat celkem 3 předměty. Dlouhodobě je katedře 

vytýkána absence učebnice závazkového, smluvního a deliktního práva. Tato učebnice (závazkové 

právo smluvní) je nyní již napsaná a plánuje se vydat na přelomu května a června tohoto roku. 

Ohledně programu LL.M. je připravována specializace na insolvenční právo. Přes velké pedagogické 

vytížení se katedra v rámci vědecké činnosti snaží publikovat v odborných časopisech. Zároveň se 

katedra zaměřuje na kultivování a rozvíjení národní doktríny. Členové katedry jsou také součástí 

redakčních rad časopisů a podílejí se na hodnocení projektů GAČR. V současné chvíli katedra řeší 2 

granty, první je GAČR, který je zaměřen na pronikání digitalizace do civilních soudních sporů. 

Druhým grantem je TAČR, který je zaměřen na empirickou analýzu. V rámci mezinárodní spolupráce 

se členové katedry zapojují do nadnárodních projektů jako je například FL-EUR Family Law in 

Europe  nebo Common Core of Private Law. Dále katedra uspořádala 2 vědecké konference 

k hromadným žalobám a jednu mezinárodní konferenci k 10. výročí účinnosti OZ 2021 ve spolupráci 

s Katedrou obchodního práva. Pravidelně se koná také doktorandská konference „Civilistické pábení“, 

která je zaměřena na doktorandy a mladé vědce. Katedra občanské práva se snaží plnit i třetí roli 

univerzity, kromě jiného také vypracovala stanovisko na odčinění nemajetkové újmy právnických 

osob, ze kterého vyšel Ústavní soud České republiky v rámci svého nálezu. V současné době působí 

na katedře 4 profesoři z toho 2 profesoři na plný úvazek, 5 docentů, z toho 2 na plný úvazek, 9 

odborných asistentů, z toho4 na plný úvazek, 4 asistenti na plný úvazek a 12 interních doktorandů. Na 

katedru byly za poslední 3 roky přijati 4 asistenti, jedná se o dr. Úlehlovou, dr. Černíkovou, dr. Mocka 

a dr. Drachovského. Asistenty se podařilo aktivně zapojit do výuky a setkávají se s pozitivním 

ohlasem od studentů. Dále v roce 2023 úspěšně dokončila habilitaci doc. Frintová a v roce 2024 také 

dokončil habilitaci doc. Sedláček. Budoucí adepti na habilitaci jsou dr. Zvára v oblasti věcných práv, 

dr. Holčapek pro oblast práva procesního a dr. Lederer. . Následně kol. Linzer v rámci rozpravy 

poděkoval za vedení a stabilizování Katedry občanského práva. Dále se dotazoval na celkové 

hodnocení a zpětnou vazbu k písemných státním závěrečným zkouškám ze strany katedry. Také se 
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dotazoval na časový horizont pro odstranění drobných chyb, které se objevily ve vydaném praktiku. 

Zároveň se také dotazoval na vizi spolupráce s Katedrou obchodního práva a vizi spolupráce 

s Katedrou evropského práva. Dále se ještě dotazoval na formu spolupráce katedry s doktorandy. Prof. 

Elischer uvedl, že písemná státní závěrečná zkouška má určité limity, z čeho může být student 

zkoušen a také obnáší velkou administrativní náročnost. Zároveň by rád prostřednictvím písemné 

státní závěrečné zkoušky kromě kazuistiky testoval také teoretické znalosti. Ohledně opravení chyb 

v praktiku ještě nebyl stanoven konkrétní časový rámec. Předpokládá se, že by drobné chyby měly být 

opraveny v období do jednoho roku, ke korekci dochází také přímo na seminářích, některé technické 

nedostatky byly již vyřešeny s nakladatelstvím Furure-Books Dále uvedl, že spolupráci s Katedrou 

obchodního práva považuje za velmi úzkou a s vedoucím katedry proběhlo také setkání ohledně 

koordinace výuky občanského a obchodního práva. Diskutována byla také struktura přednášek 

a zapojení kolegů z Katedry obchodního práva do přednášek z občanského práva. S Katedrou 

evropského práva zatím žádná úzká spolupráce navázána nebyla. Evropský prvek je promítán v rámci 

učebnic občanského práva a také v rámci zkouškových otázek. Ohledně spolupráce s doktorandy 

uvedl, že je žádoucí, aby se doktorandi co nejdříve zapojili do výuky a získávali tak i cenné didaktické 

zkušenosti.  Následně kol. dr. Hurychová ocenila koordinaci výuky obchodního a občanského práva 

a poděkovala za spolupráci v rámci konané říjnové konference. Dále prof. Beran ocenil integrování 

několik výukových center v rámci Katedry občanského práva. Dotazoval se také na zhodnocení 

integrace center a do jaké míry je možné zapojit členy center do činnosti katedry. Za pozitivní označil 

chystané vydání učebnice závazkového práva a také konání konference ve spolupráci s Katedrou 

obchodního práva. Prof. Elischer označil integraci center za rychlou a povedenou. Ohledně zapojení 

členů center do výuky,  někteří členové učit OPH nechtějí  a někteří naopak již sami jeví zájem zapojit 

se aktivně do výuky občanského práva a již se i zapojili. Obhajobám kvalifikačních prací v rámci 

center předsedá katedra Občanského práva, jelikož centra zatím nedisponují žádným docentem. Dále 

kol. doc. Šustek označil prof. Elischera za rozeného akademika a vedení katedry hodnotil velice 

kladně. 

Usnesení č. 19/4: 

„AS PF UK vyjadřuje souhlasné stanovisko ke jmenování prof. JUDr. PhDr. Davida Elischera, 

Ph.D. vedoucím Katedry občanského práva.” 

(15 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

5. Vyjádření ke jmenování vedoucího centra 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil návrh na jmenování 

vedoucí Centra migračního a uprchlického práva. Dr. Honusková je navrhována na období od 1. října 

2025 do 30. září 2028. Předchozí funkční období dr. Honuskové hodnotil pozitivně a zmínil zejména 

migrační předměty a získané externí granty. Následně dr. Honusková představila budoucí výhled 

a koncepci Centra migračního a uprchlického práva. Cílem bylo z počátku využít zahraniční kontakty 

pro rozvoj a mezinárodní etablování PF UK. Dále zmínila uspořádání mezinárodní konference, které 

se účastnili akademici téměř ze všech evropských zemí. Zmínila také připravený modul pro migrační a 

uprchlické právo, který byl nyní revidován. Vyučovaných předmětů se pravidelně účastní okolo 25 

studentů a část studentů prochází napříč předměty migračního a azylového práva s následným 

zaměřením na SVOČ a diplomovou práci. Studenti také v rámci spolupráce s Konstantinem 

Sulimenko vytvořily videa zaměřená na migrační právo. Centrum je zapojeno do několika projektů 

jako COST, CoRe, Visegrad, UNHCR a GAUK, které také pomáhají financování činnosti centra. 
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Usnesení č. 19/5: 

„AS PF UK vyjadřuje souhlasné stanovisko ke jmenování JUDr. Věry Honuskové, Ph.D. 

vedoucí Centra migračního a uprchlického práva.” 

(14 pro, 0 proti, 1 zdrž.) 

6. Informace děkana o výši mezd a odměn členek a členů kolegia děkana PF UK za rok 2024 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který uvedl, že tento materiál je 

předkládán zejména z důvodu transparentnosti vzhledem k současné situaci týkající se kauzy 

odměn vedení univerzity. Poděkoval také členům kolegia děkana za souhlas se zveřejněním 

neanonymizované výše mezd a odměn. Následně prezentoval celkové rozdělení mzdových 

prostředků za rok 2024. Z celkových mzdových nákladů ve výši 176 274 865 Kč představují DPP 

a DPČ 2 % a odměny představují 14 %. Rozdělení odměn členkám a členům kolegia bylo 

následně detailně prezentováno na grafech. Kol. Linzer v rámci rozpravy ocenil transparentní 

přístup ohledně odměn a mezd dle jednotlivých členů kolegia a jejich detailní vysvětlení. Odměny 

považuje za adekvátní a PF UK jde tímto příkladem ostatním fakultám. Dále se kol. Stoilov 

dotazoval ohledně zveřejňování mezd a odměn, zda se bude jednat o pravidelnou záležitost nebo 

se jedná pouze jednorázový krok vzhledem k současné situaci odměn na rektorátu. Prof. Boháč 

uvedl, že se ke zveřejnění mezd a odměn přistoupilo s ohledem na současnou situaci odměn 

rektorátu. Zároveň, ale nevidí žádný problém v tom, aby byly mzdy a odměny pravidelně 

zveřejňovány do budoucna. Kol. dr. Říha podpořil zpracovávání podrobného rozpisu odměn pro 

řadové zaměstnance z důvodu lepší identifikace odměny za konkrértní práci. Prof. Boháč uvedl, 

že současnou situaci ohledně odměn vedení univerzity považuje za velmi nešťastnou. Nemělo by 

se také zapomínat na pozitivní kroky, které vedení univerzity učinilo. Současná situace se musí 

řešit a je nutné vyvodit odpovědnost.  

 

Akademický senát vzal informaci tichým souhlasem na vědomí.  

 

7. Různé 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo kol. Linzerovi. 

Kol. Linzer informoval, že AS UK zařadil na návrh FF UK na program svého zasedání bod týkající se 

se mimořádných odměn vedení univerzity. Zmínil se o usnesení přijatém akademickým senátem 1. LF 

UK, které na tuto otázku reaguje. Uvedl, že  současné dění na univerzitní úrovni zároveň již dopadá na 

fakultu a její studenty. Poukázal na to, že současná situace představuje opakovaně nezvládnutou 

komunikaci ze strany univerzity a  že univerzita dosud nepodnikla žádné adekvátní kroky k nápravě 

situace. Jednou z prvních příčin jejího vzniku byla nezvládnutá komunikace k článku o střetu zájmů 

Mgr. Slámy zveřejněného na podzim minulého roku. Komunikaci ze strany univerzity považuje za 

nezvládnutou, protože od té doby se univerzitě nepodařilo uspokojivě vysvětlit žádnou z dílčích kauz. 

Dále informoval i o tom, že v souvislosti s výstavbou MEFAREDu, došlo k administrativní chybě 

spočívající v opomenutí odeslat jednu přílohu dotační žádosti týkající se částky přes 100 milionů Kč, 

v jejímž důsledku univerzita finanční prostředky uvedené v této příloze od MŠMT nezíská. .Na závěr 

svého vystoupení navrhl vyjádřit zpětnou vazbu univerzitě k aktuální situaci prostřednictvím 

následujícího usnesení: 
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Usnesení č. 19/6: 

„AS PF UK považuje dosavadní krizovou komunikaci vedení univerzity v souvislosti s veřejnou 

diskusí o odměnách vedení UK za nezvládnutou a ohrožující dobré jméno UK a všech jejích 

součástí.  

AS PF UK konstatuje, že dosavadní postup vedení UK neodpovídá profesionální standardům 

krizové komunikace instituce formátu UK, nenaplňuje požadavek čl. 3 odst. 1 OR č. 31/2023 

a s ohledem na závažnost současné situace postrádá nezbytnou transparentnost a bezodkladnost 

jak vůči univerzitní, tak široké veřejnosti. 

AS PF UK je též znepokojen nejen skutečnostmi, které vzešly ze závěru mimořádné kontroly 

hospodaření rektorátu UK a vedly k žádosti AS UK o provedení forenzního auditu rektorátu.” 

(13 pro, 0 proti, 1 zdrž.) 

Kol. dr. Staša informoval o zániku mandátu kol. Vítovce, který již úspěšně ukončil magisterské 

studium. Z tohoto důvodu byla z řad náhradníků povolána kol. Farská. V návaznosti na to kol. Linzer 

informoval, že kol. Farská nemá zájem vykonávat senátorský mandát, a proto bude zapotřebí vyhlásit 

doplňovací volby. V souvislosti se zánikem mandátu kol. Vítovce byla poté řešena otázka doplnění 

členů přijímací komise. 

Usnesení č. 19/7: 

„AS PF UK nominuje do přijímací komise JUDr. Petra Gangura; poté co se jednomyslně usnesl 

podle článku 5 odst. 3 jednacího řádu AS PF UK, že bude o nominaci hlasovat veřejně.” 

(14 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

Kol. dr. Staša poděkoval přítomným za účast a zasedání ukončil. 

 

Zapsal: Míka 

Schválil: Staša 

Tato verze zápisu bude předložena senátu ke schválení na výjezdním zasedání plánovaném na 3. a 4. 

dubna 2025. 


